
 

 

Zápis z jednání 
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 9/2017 konaného dne 15. listopadu 2017 

 Přítomni: 
1. Kettner Lukáš (předseda) 6. Kuželka Ivan 
2. Ježek Jan 7. Preininger Tomáš 
3. Antonín Pavel 8. Dudíková Marie 
4. Šajnar Erik 9. Vrzal Miloslav 
5. Procházka Jan (místopředseda) 10. Měrtlová Soňa (tajemnice) 
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Mazanec Jiří 4. Černý Radek 
2. Faltus Zdeněk 5. Janoušková Marcela 
3. Hambálková Zuzana 6. Lodinová Miluše 
 Hosté: 
1. Vácha Miroslav (ZZS KV) 3. Kabátková Hana (Psychiatrická nemocnice 

JI) 
2. Šalandová Pavla (Nemocnice JI)  
 
Program jednání: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu; 
3. Setkání s nelékařskými pracovníky (sestry + ostatní nelékařský personál); 
4. Krizové řízení v oblasti zdravotnictví; 
5. Diskuze, různé; 
6. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Lukáš Kettner, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „Zdk“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je Zdk usnášeníschopná. 
 2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání, který byl 8 hlasy schválen. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 8 hlasy schválen.  3. Setkání s nelékařskými pracovníky (sestry + ostatní nelékařský personál) 
Lukáš Kettner přivítal zástupce nelékařského personálu – Hana Kabátková - Psychiatrická nemocnice Jihlava, Pavla Šalandová - Nemocnice Jihlava a Miroslav Vácha - Zdravotnická 
záchranná služba Kraje Vysočina. Lukáš Kettner vznesl dotaz, jakým způsobem se projevilo navýšení mzdových prostředků u sester u lůžka a na personální situaci. Hana Kabátková 
odpověděla, že v psychiatrické nemocnici toto navýšení dostali všechny sestry mimo sanitářů a personální stav je dobrý. V současné době chybí 8 sester. Pavla Šalandová odpověděla, že v jihlavské nemocnici všechny zdravotní sestry dostaly přidáno, ale zdravotní asistenti a sanitáři 
ne. Vrchním a staničním sestrám byly platy kompenzovány. V příštím roce zůstanou platy ve stejné výši jako v roce 2017. V současné době se nemocnice potýká s nedostatkem sester, který 
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se snaží řešit různými motivačními programy. Chybí cca 20 zdravotních sester. Tam, kde chybí zdravotní sestry, je situace řešena výpomocí zdravotních sester z jiných oddělení. S těmito 
zdravotními sestrami je následně uzavírána dohoda o pracovní činnosti. O tuto službu je mezi stálými zdravotními sestrami zájem, neboť u dohod jsou propláceny i přesčasové hodiny, které jinak propláceny nejsou. Nemocnice má roční vyrovnávací období, do kdy musí sestry přesčasové 
hodiny vybrat. Lukáš Kettner upozornil, že při nástupu zdravotních sester na plný úvazek může docházek k neshodám se zdravotními sestrami, které pracují na dohody. Pavla Šalandová 
doplnila, že je problém i v tom, že na školách nejsou zdravotní sestry učeny sesterské práci (mytí pacientů, povlíkání postelí atd.). Další problém, který vadí nově nastupujícím zdravotním sestrám, 
je ve směnách. Sestry chodí na 12-ti hodinové směny, ranní a noční. Miroslav Vácha seznámil členy komise s personální situací na ZZS KV. S personálním obsazením není problém. Přesčasy jsou propláceny, osobní ohodnocení je již delší dobu ve stejné výši. Lukáš Kettner vznesl dotaz na 
odchody sester z nemocnic. Pavla Šalandová odpověděla, že v současné době odchod sester stagnuje. Osobní ohodnocení v nemocnici není. Hana Kabátková doplnila, že osobní ohodnocení u 
zaměstnanců psychiatrické nemocnice je. Jan Ježek vznesl dotaz na systém kázeňských prohřešků. Pavla Šalandová odpověděla, že jediná možnost jak snížit plat, je snížit danému zaměstnanci platovou třídu. Lukáš Kettner vznesl dotaz na změnu ve vzdělávacím systému 
nelékařských pracovníků. Pavla Šalandová řekla, že může nastat situace, že zaměstnanci nebudou na školení jezdit. Záleží individuálně na každém jedinci, zda využije kurzů, které jsou 
však mimo pracovní dobu. Hana Kabátková odpověděla, že kurzy jsou také mimo pracovní dobu. Miroslav Vácha doplnil, že školení je propláceno z krizového fondu. Kurzů využívá většina zaměstnanců a jsou zajišťovány zaměstnanci organizace. Pavla Šalandová doplnila, že kurzy 
nemocnice zajišťuje sama. Hana Kabátková řekla, že kurzy psychiatrická nemocnici zajišťuje svými lékaři. Miroslav Vácha poukázal na bariéru v komunikaci s vedením. Dále na možnost využití 
supervisora pro střední management a zaměstnance ZZS KV ve sféře sociální. Tato služba by byla zajišťována pomocí externího pracovníka. Došlo by ke zlepšení kultury firmy a interpersonálních vztahů. Soňa Měrtlová doplnila, že ZZS KV byla zapojena do projektu „Efekt 
plus“ zaměřen na výzkum stresu a syndromu vyhoření organizace. Lukáš Kettner řekl, že proběhlo školení na komunikaci pro řadové zaměstnance a management ZZS KV. Pavla Šalandová sdělila, 
že v nemocnici jednou měsíčně probíhá porada s vedením, na které jsou aktuální problémy řešeny. Pavla Šalandová vznesla dotaz na investice do budoucna u nemocnic v kraji. Soňa Měrtlová odpověděla, že v současné době se řeší dostavba v Třebíči, dostavba interny v Jihlavě a 
dětské oddělení v Novém Městě na Moravě a přístavba v Havlíčkově Brodě pro pracoviště magnetické rezonance, v Pelhřimově se řeší otázka dětského oddělení. Pavla Šalandová dále 
vznesla dotaz na pořízení 3 Tesla magnet do jihlavské nemocnice. Soňa Měrtlová odpověděla, že v současné době tato otázka není aktuálně řešena. Miroslav Vácha seznámil členy komise 
s fungováním služby „Psychosociální intervence“ pro zaměstnance ZZS KV a veřejnost. Celkem je vyškoleno 14 interventů. Tuto službu nabízí zaměstnanci ZZS KV a nenáleží jim zato žádná finanční odměna. Vznesl podnět, aby za tuto službu byli zaměstnanci finančně ohodnoceni. Odbor 
zdravotnictví se tímto podnětem bude zabývat.  4. Krizové řízení v oblasti zdravotnictví 
Soňa Měrtlová okomentovala podkladový materiál. Krizová připravenost zdravotnictví vyjadřuje schopnost správních úřadů a poskytovatelů zdravotních služeb zajistit potřebnou zdravotní péči při 
mimořádných událostech a krizových stavech. Prioritou je záchrana života a zabránění vzniku těžké újmy na zdraví a zachování dostupnosti služeb veřejného zdravotnictví. V současné době se 
pokračuje v projektech, Ve všech nemocnicích zřizovaných krajem je zavedený elektronický svolávací systém svolání (ESS) a v r. 2014 a 2015 proběhly prověřovací cvičení k využití ESS.  Vzhledem k trvajícím hrozbám možné pandemie vyvolané novými typy chřipkových virů 
a možnému výskytu vysoce nakažlivých nemocí (VNN) typu Ebola na území České republiky se zdravotnictví kraje trvale připravuje i na tyto hrozby. Ve všech nemocnicích jsou zpracované 
Pandemické plány a připravena vakcinační centra. Od roku 2007 se pravidelně schází Krajská epidemiologická komise a je aktualizovaný Pandemický plán Kraje Vysočina.  
Během jednání se dostavil člen komise Pavel Antonín.  
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Ivan Kuželka vznesl dotaz, zda-li jsou vytipována místa možného hromadného neštěstí Soňa Měrtlová odpověděla, že jsou zpracovány havarijní a krizové plány kraje, na základě kterých se 
v případě havárie postupuje. Společně se zápisem bude zaslán seznam možných míst hromadného neštěstí. Lukáš Kettner vznesl dotaz na úroveň krizového řízení. Soňa Měrtlová odpověděla, že Kraj Vysočina je na stejné úrovni jako ostatní kraje a na všechny plány krizového 
řízení chodí kontrola z MZ.  Usnesení 12/09/2017/Zdk Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
vyhodnocení krizového řízení v oblasti zdravotnictví dle materiálu Zdk-09-2017, př. 1. Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  5. Diskuze, různé 
Jan Ježek vznesl dotaz na zrušení LPS ve Velké Bíteši. Soňa Měrtlová odpověděla, že dle zákona o zdravotních službách za organizaci a zajištění odpovídají kraj. Zastupitelstvo kraje přijalo usnesení, kterým všechny nemocnice zřizované krajem pověřila zajištěním lékařské pohotovostní 
služby. Všechny ostatní LPS jdou tudíž mimo systém organizovaný krajem a jsou zřízeny z vlastní iniciativy. 
 Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 20. prosince 2017 od 16.00 hodin v restauraci Hotel Gustav Mahler, Křížová 4, Jihlava. 
 6. Závěr 
Lukáš Kettner, předseda Zdk, poděkoval všem přítomným a ukončil jednání.   
  
   MUDr. Lukáš Kettner 
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina 
  
   
 Ing. Soňa Měrtlová 
tajemnice Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina   
  
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 16. listopadu 2017. 


